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VYDÁVÁ OBECNÍ Ú ŘAD HROBICE  

Říjen 2024 



KULATÉ VÝROČÍ NAŠÍ KAPLE 
 

Neděle 15. září se stala poněkud vyjímečným dnem. V rámci tradiční 
mše před naší kaplí se slavilo třicet let od posvěcení kaple nové. K této 
příležitosti byl také připraven bohatší kulturní program. Přestože vše 
nakonec dobře dopadlo, zprvu nevypadal tento den vůbec dobře. 

Mnozí mají tento víkend, resp. také dny kolem, za velmi tragický 
pro jejich životy. Byla toho plná televize, všechny kanály informovaly 
o  blížících se deštích. Tak se i stalo. A v mnoha regionech byly ničivé 
záplavy, které vyplavily stovky domovů, nejhorší záplavy za posledních 
dvacet a více let. Našemu kraji se takovýto scénář tak trochu štěstím vyhnul. 
Samozřejmě tady pršelo dlouho a vydatně, ale občas s přestávkami. Oslavy 
třiceti let posvěcení naší kaple Panny Marie Sedmibolestné už se však 
nedaly přesunout. Akce byla dlouho dopředu plánována, vše nasmlouváno. 

Všichni organizátoři „viseli očima“ 
na  předpovědi počasí. Vše naštěstí dobře 
dopadlo. 

Před třiceti lety došlo k vybudování 
nové kaple, která nahradila starou malou 
kapličku. Celé prostranství bylo také 
zrekultivováno na příjemný malý park. 
Letošní mše měla tuto událost připo-
menout. V rámci celodenního programu 
připravili hasiči před mší pohoštění 
ve zbrojnici, po mši pak následoval raut 
a taneční odpoledne s dechovou hudbou 
Trnkovjanka. 

Mezi osmou a devátou hodinou 
ranní už probíhaly přípravy. Vzhledem k neustávajícímu 
dešti (s vyhlídkami na protrhání oblačnosti) bylo třeba 
postavit před kaplí stany jak pro věřící, tak také pro kapelu 
a p. faráře. Našim hasičům s tímto výrazně pomohli hasiči 
z Březové, kteří zapůjčili a přivezli své větší přístřešky. 
Poté se musely ošetřit lavice nasáklé vodou a zprovoznit 
ozvučení. Jak ale tady na kopci nemíváme problém 
s vodou, při horším počasí nás trápí častěji elektrika. Tak 
tomu také dopoledne bylo. Ve velké části obce vypadl 
proud a zprovoznění bylo stanoveno na odpoledne. 
V ohrožení byl také později plánovaný ohřívaný raut.  

Před začátkem mše bylo v hasičské zbrojnici 
připraveno malé občerstvení, např. vdolečky a slivovice. 

Zde se také naladila Trnkovjanka. Stále však venku mírně 
„prskalo“. 

Chvíli před mší se však stal „zázrak“, proud 
naskočil. Téměř přesně s jedenáctou hodinou a začátkem 
mše přestalo pršet. A sešlo se také, na dané podmínky, 
hodně hrobičanů. P. farář o. Lukáš Jambor odsloužil mši 
za naši kapli. Na konci si poté vzal slovo pan starosta 
a přítomné pozval do hostince na slavnostní raut 
a odpoledne s Trnkovjankou. Zmínil, že původně se vše 
mělo odehrávat na Dubíčku, kde došlo letos k rozšíření 
zastřešení, avšak počasí tomuto nepřálo. Poděkoval 
přítomným za účast, Trnkovjanka (zatím v menším složení) 
zahrála něco do kroku, a šlo se do hostince. 
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V sále už bylo vše připraveno, od jedné hodiny měla začít hrát Trnkovjanka v plném 
složení. Do té doby se debatovalo, jedlo a popíjelo při skvělém rautu, který byl připraven 
externí firmou a zabral velkou část hostince. Samozřejmě nechyběla ani kávička 
z kávovaru nebo něco s pěnou z pípy. Sladká část rautu byla také k dispozici přímo v sálu. 
S třináctou hodinou zazněly první tóny dechové muziky a s přestávkami tak bylo 
až do podvečerních hodin. Mnohým z vás se asi při slově dechovka vybaví lidové písničky 
a třeba to není zase takový váš šálek kávy. Ale kdepak. Trnkovjanka myslím zahřála duše 
všem, i milovníkům modernější muziky. O tom koneckonců svědčí naprosto plný sál 
návštěvníků už od samého začátku. O účast, vzhledem k okolnostem a dění v některých 
částech České republiky, měli organizátoři trochu strach. To se však nevyplnilo. Myslím, 
že také Trnkovjance se u nás hrálo dobře, soudím dle potlesků a právě hojné účasti. 

Oslavy posvěcení naší kaple se vydařily navzdory počasí, a to je dobře. V dnešní 
době je sice mnoho příležitostí, kde se mohou lidé potkávat, avšak právě pro jejich 

množství bývá často účast nevalná. Organizátoři jsou rádi, že se na Hrobicích daří držet setkávání lidí na mnoha 
kulturních akcích, a to i mezigeneračně. Doufají, že se vám všem zúčastněným oslavy líbily, že jste si užili trochu zábavy 
v dnešním shonu a také se při mši myšlenkami pozastavili ve věčném úprku za „něčím“.  

Závěrem se patří poděkovat všem, kteří se na těchto oslavách podíleli. Hasiči, a to i ti z Březové, kulturně školská 
komise při OÚ a mnoho dalších dobrovolníků (oni sami jistě vědí), které bych nerad zmiňoval, pro jejich množství bych 
na někoho jistě zapomněl. Děkujeme všem, vaší pomoci si vážíme.  

Milan Štefka 
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HASIČSKÉ SOUSTŘEDĚNÍ RUSAVA 

25.-28.8.2024 
 

Neděle  
V neděli jsme v odpoledních 

hodinách přijeli na Rusavu, kde nás 
čekalo spoustu zábavy a nových zážitků. 
Prozkoumali jsme naše pokoje a šli jsme 
pomáhat s přípravou kotlíkového guláše. 
Kdo chtěl, tak si mohl večer upéct 
špekáčky a ostatní si dali „gulášovku“. 
Později jsme se všichni sešli, abychom 
mohli hrát společně různé hry a potom 
už šli všichni spát. 
 
Pondělí 
 Ráno byl v 7 budíček a už v 7:15 jsme byli všichni na rozcvičce, v 8 na nás čekala snídaně. Po snídani jsme 
si mohli na chvíli odpočinout a vedoucí šli připravit náš dopolední program. Dopolední závody si vyzkoušeli všichni 
hasiči, jak malí, tak i dospěláci. Po této aktivitě za námi přijeli 2 noví účastníci tohoto soustředění. Před obědem jsme 
se šli projít k bazénu, abychom se podívali, jestli je otevřený a kolik je v něm stupňů. Po obědě byl odpolední klid, který 
jsme strávili hraním her. Odpočinek skončil hlasováním, kdo chce jít do bazénu, nakonec se většina těšila na vodu, 
a tak jsme vzali plavky a šli jsme. Čas v bazénu jsme trávili hlavně ježděním v tobogánu, skluzavkách a potápěním. 
Jakmile jsme se vrátili z bazénu, tak jsme hráli naši nejoblíbenější hru, kterou je přehazovaná. Poté byla večeře 
a samozřejmě další hra „přehazky“. K večeru pro nás byla připravena aktivita, při které jsme se zavázanýma očima museli 
projít místnost plnou překážek. Vodítkem bylo pouze lano. Na hlavě jsme měli helmu, oblékli jsme si blůzu a dali 
batůžek, který představoval kyslíkovou láhev. Po desáté jsme hráli různé hry v pokoji a potom šli spát. 
 
Úterý 
 Ráno bylo podobné jako v pondělí až na to, že snídaně byla o něco dříve. Opět jsme se mohli těšit na další závody 
ale tentokrát o něco těžší. Součástí závodů byl běh, zapojování požárních hadic do rozdělovače a hydrantu, ale i střelba 
ze vzduchovky, a nakonec jsme museli v pořádku doběhnout do cíle i s hadicí a proudnicí. Po vydýchání jsme museli 
ve stínu splnit vědomostní úkoly, zkusit uvázat uzel a šli jsme do lesa na stezku, kde jsme podle barevných fáborků 
hledali kartičky s úkoly a následně jsme měli složit tajenku. Dopoledne rychle uteklo a také nám vyhládlo a na oběd 
se každý těšil. Po obědě nesměla chybět „přehazka“ a následovala vodní bitva. Samozřejmě nám opět vyhládlo, a tak jsme 
snědli celou svačinu a všechno ovoce. V podvečer jsme postavili v písku „budoucí Hrobice“. Byly pěkné, ale museli jsme 
je zničit, abychom mohli opět volné chvíle vyplnit „přehazkou“. Tentokrát se k nám přidali i děcka z Veselé. Na večeři 
byl „smažák“, a kdo chtěl, mohl si opéct špekáček nad ohněm. Večer jsme ukončili stezkou odvahy, ale museli jsme 
přemluvit vedoucí, aby nás pustili po dvou, to se taky povedlo. Po stezce šli všichni spát. 
 
Středa 
 Když jsme ráno vstali, tak jsme si dali poslední rozcvičku, posnídali jako každý jiný den a šli jsme uklízet a balit 
si věci. Než naši vedoucí vše vyřídili k odjezdu tak jsme si dali poslední „přehazku“. Poslední nástup byl ukončen 
vyhlášením nejlepších sportovců. Následoval odjezd domů.  

hasičská mládež 
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KLUB MAMINEK HROBICE 
 

Maminky a děti z klubu maminek na Hrobicích spolu tráví docela dost času. Někdy pořádají akce na Hrobicích 
a někdy spolu podnikají výlety na zajímavá místa. Tak tomu bylo i letošní jaro a léto. Tímto bychom se s vámi rády 
podělily o naše zážitky a také pozvaly další rodiny do našeho “klubíku“. 
 

Biofarma Březová 
Jednoho májového pondělí jsme se rozhodly strávit odpoledne tím, 

že jsme vzaly své ratolesti na biofarmu na Březovou. Děti si připravily 
pro zvířátka suché pečivo, mrkvičku a jablíčka na krmení a těšily se na výlet. 
Někteří se dopravili autobusem, někteří po vlastní ose. Na farmě nás čekaly 
dvě čerstvě narozená hříbátka a paní Michaela Bičová nám představila farmu 
a svoje koně. Děti pomohly připravit kobylku Lili na ježdění a postupně se 
v ježdění střídaly. Malým pomohly maminky, větší děti mezitím krmily 
kozlíky a po ježdění nakonec všichni i koníky. Sluníčko ještě ani zdaleka 
nezapadalo a nás čekala ještě cesta domů. Zpátky jsme si chtěli udělat 
procházku, tak jsme se pěšky, v kočárku nebo na odrážedle ubírali kolem 
hřiště směr Hrobice. A jak už to tak s dětmi bývá, sem tam nějaký pláč nebo 
odřené koleno z únavy na zpáteční cestě se vždy objeví. I tak jsme večer 
všichni usínali s pocitem hezky stráveného odpoledne. 

Veronika Březíková 
 

SEVA - český hit! 
Klub maminek zorganizoval 1. 6. 2024 svůj další výlet 

do Holešova, kde se konala výstava stavebnice SEVA. Akce byla plná 
zábavy a inspirace. Děti si mohly vyzkoušet stavět vlastní modely 
a prozkoumat, co všechno se dá s touto stavebnicí vytvořit. Výlet 
skončil sladkou tečkou - lahodnou italskou zmrzlinou v místní cukrárně. 
To byla pohádka! 

Jana Fabiánová 
 

Envicentrum ve Vysokém Poli 
Celým názvem Envicentrum Pro krajinu je areál, jehož snahou je vzbudit 

zájem o ochranu přírody a krajiny nejen u dětí. Sešlo se nás i s dětmi 11, 
a tak o zábavu nebyla nouze. Po příjezdu do tohoto areálu jsme vyšlapali menší 
kopeček a vzápětí jsme se ocitli v bylinkové zahrádce. Seznámili jsme se 
s  některými bylinami a pokračovali jsme k výběhu oslíků. Když jsme oslíky 
dosyta nakrmili trávou, přesunuli jsme se k prasátkům, kde mnozí z nás 
poznali, že prasátko nemusí být jen růžové a maminky se mohly seznámit 
s procesem pravé valašské zabíjačky. Proběhla také malá svačinka a společné 
posezení mezi výběhy. Druhou částí našeho výletu byl přejezd na nedaleké 
dětského hřiště s lanovými prvky. To se nacházelo přímo v centru Vysokého 
pole. Děti byly nadšené a maminky stejně tak, protože o dětech chvíli nevěděly. 
Když se děti do sytosti unavily, vyrazili jsme všichni na cestu zpět – domů. 

Eva Krmášková 
 

Pivečkův lesopark a hřiště v Horní Lhot ě 
V Hrobicích máme sice nádherné dětské hřiště, ale tentokrát jsme chtěli 

změnu. Tak jsme vyrazili do Horní Lhoty na hřiště, kde si to děti moc moc užily. 
Běhaly po dřevěné lodi, točily se na kolotoči a dělaly spousty blbin. Po víc jak 
hodině jsme se chtěli vydat do Slavičína, ale jelikož bylo opravdu pořádné horko, 
tak jsme to vzali přes zmrzlinu. Mňam. Poté jsme zaparkovali ve Slavičíně 
u  Pivečkova lesoparku. To je opravdu krásné místo v lese. Je tam spousta 
krásných dřevěných soch, na které děti lozily a fotily se. Nejvíce je zaujaly sochy 
několika vlků, každý v jiné pozici. Dokonce tam byl i kamenný hrad 
se skluzavkou a dalšími prolézačkami. A jelikož bylo fakt horko, byli jsme rádi, 
že jsme v lese, kde je alespoň trochu obstojně. Celý výlet byl super a nebýt toho 
horka, vydrželi bysme tam určitě řádit ještě dýl. 

Věra Burdová 
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Rozhledna Maruška 
Další čtvrtek, další výlet s "gangem z Hrobic". Docela početná 

skupina se vypravila na další akci na dopoledne a to na rozhlednu Marušku. 
Po zdárném srazu a rozdělení do aut (abychom nemusely zbytečně mnoha 
vozidly), jsme se vydali směr Troják. Dojezd není dlouhý, takže jsme 
se za chvíli setkali na parkovišti, odkud jsme šli (jedem malý pasažér 
se vezl) směrem k rozhledně. Není to nijak daleko, i malí gangsteři to zvládli 
ušlapat. Cestou nás míjeli policisté na čtyřkolkách a dokonce nabízeli focení, 
pak nám zamávali, zablikali a jeli. Bylo to příjemné překvapení. Malé 
občerstvovací zastavení spolu s přečtením informací o rodině, 
která v blízkosti rozhledny bydlela. Za pár (desítek vzhledem k tempu) 
minut jsme už došli k rozhledně, pokochali se okolím, snědli zásoby, vyfotili 
se, a když děti vyluštily hádanky a kvíz od Věrky, vydali jsme se směr auta. 
Tam nás ovšem zastavila potřeba dětí otestovat místní hřiště, které tam sice 
stojí asi už 40 let, ale stále plní svoji funkci a osvědčilo se, protože přežilo 
i  nájezd hrobické mládeže. Po vydatném a výborném obědě jsme 
se spokojeni a příjemně unavení rozjeli domů. Letní čtvrtky s gangem 
považuji za velmi úspěšné a jsem za ně ráda. 

Jitka Šenkeříková 
 

 
Lanáček Otrokovice 

Na 30. července 2024 jsme se s Klubem maminek vypravily 
do Lanáčku v Otrokovicích. Děti tu zažily skvělou dobrodružnou zábavu 
v lanovém parku, kde se pustily do zdolávání lanové dráhy, šlapacích 
motokár, malé lezecké stěny a skákací vodní postele. Navíc jsme 
si dopřály výborný rychlý oběd v místní restauraci. 

Jana Fabiánová 
 

 
 
Hřiště Březová 

Procházka z Hrobic kolem oveček a kraviček směrem 
na Březovou patří k naší velmi oblíbené aktivitě. I v srpnu 
jsme se na tuto „dalekou“ cestu vydali v hojném počtu. 
Někteří naši prcci by zasloužili metál, že tam vůbec doťapali. 
Někteří běželi s větrem o závod, někteří se táhli jako smrad, 
ale nakonec jsme se všichni na hřišti potkali. Děti se vyřádily 
až až a na cestu zpět jim kupodivu ještě zbylo dost sil.  

 

Věra Burdová 
 
 
 
 
 

Léto pro nás bylo opravdu nabité. Teď už některé naše děti čeká školka nebo škola. Ale maminky z klubu maminek 
se stále schází každou středu od 9.30 do 11 hod. v patře obecního úřadu. Tímto bych ráda pozvala i další maminky mezi 
nás. Klidně i ty se staršími dětmi, které by se jen občas chtěly připojit na nějaký výlet.  

Také bych ráda pozvala všechny děti starší 6 let, zahrát si deskové hry. Hrajeme každou první neděli v měsíci 
v patře obecního úřadu od 14 hod. S mladšíma dětma hrajeme Želví závody, Bobří bandu, Drakiádu, Superfarmáře, Plný 
kurník. A pro starší je k dispozici Carcassonne, Osadníci z Katanu, Virus, a další. 
 
 

Na podzim nás čekají ještě tyto akce a byly bychom rády, kdybychom se s vámi na nich potkaly. 
říjen/listopad - Pochod broučků, 1.12. - 23.12. - Adventní putování za hvězdou, prosinec - zdobení perníčků 

 
Všechny informace ke klubu maminek na fb: Klub maminek Hrobice nebo u: Věra Burdová – tel 604 920 663. 
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POHLED DO HISTORIE NAŠÍ OBCE 
 
 
 

str. 98 

Pak přijela posila z Držkové, která střelbou z kulometu zastřelila nic netušícího občana Knedlu. Pekař Štefka 
se nevrátil z koncentráku. Partyzánská skupina na Kopřivné provedla zase přepad četnické stanice ve Slušovicích. 
 
Vysazení para skupiny POTASH na Zahumení 
 

V nočních hodinách je slyšet motory letadel. To vysazují Anglické a Ruské letadla parašutisty. Z Londýna to byly 
skupiny WOLFRAM – CLY – CARBON, které měly speciální poslání připravit na Moravě povstání a připravit skupiny 
na shozy zbraní. Začátkem května 1944 byla v prostoru lesa na Záhumení, mezi katastry Hrobice, Ostrata, Velíková, 
vysazena skupina POTASH. Napřed seskočil velitel Jan Brandejs a J. Machovský. Na signál ze země modrým světlem 
vyskočil rotmistr Oldřich Pelc a šifrant S. Zuvač. Při provádění likvidace padáků se poranil na tepně St. Zuvač. To je 
zdrželo a do rána postoupili do Držkové, kde se ukryli v lese a zakopali jednu radiostanici. Držkovský občan Karel 
Drachsler je zval domů. Parašutisté si nechali u něj ohřát konzervu. K. Drachsler zavolal četníky v Lukově a ti zase 
gestapo ve Zlíně. Zanedlouho se hnala skupina gestapáků na svou kořist. Po krátké přestřelce byla skupina rozprášena. 
Nikdo nebyl zraněn, na místě zůstaly věci parašutistů. Zuvač se dostal přes Vsetín do Radvanic na Ostravsku, kde byl 
udán a zatčen 9. května. Pelc utíkal přes Hrobicko na Vizovice a ukrýval se na Rakovách u J. Šimonoviče. Brandejs 
a Machovský se vydali na Hodonínsko. 

 

str. 99 

Zuvač po výsleších vyzradil šifry a se souhlasem Berlína začal s Londýnem protihru pod krycím názvem Moldau. 
U Držkové vykopali vysílačku „Míla“ a spustili relaci. Vysílání nechal Londýn prověřit skupinou Clay. Nakonec 
se Zuvačovi podařilo v 10 relaci zašifrovat varovné znaky a karta se ve vysílání obrátila. Ze všech skupin si nejlépe vedla 
skupina CLAY v Bystřici p. Hostýnem. 

Dopadení uprchlíka 

Cesty při vstupech do obce byly obsazeny Němci. Tak se snažili likvidovat v noci se přesunující utečence. Mnozí 
se pokoušeli využít k přesunu procesí z Hostýna. Jeden Slovák, který se zamíchal do procesí se stavil v naší obci na pivo. 
Byl udán, zatčen gestapem a popraven. Útíkal z Německa, kde byl nasazen na práce.  

Letecký souboj 

K roku 1944 se váže jedna událost, která otřásla místními občany. Tehdy byla obloha pod mrakem pokrytá hořícími 
letadly a padáky seskakujících posádek. Bylo to přesně 29. srpna 1944. Na Slovensku začínalo povstání. V té době němci 
utrpěli řadu těžkých porážek a lavina fronty se nezadržitelně valila zpět do Německa. Druhá fronta v Normandii svírala 
III. Říši jako v kleštích. Němci stále ještě věřili na vůdcovu tajnou zbraň (atomovou bombu). Síla, kdy měli převahu 
na moři, souši nebo ve vzduchu byla dávno pryč. Spojenci pomocí radaru potápěli jednu ponorku za druhou. Sovětská 
vojska drtila německé divize. A kdysi obávaná luftwafe se neodvážila vzlétnout, když se na obloze objevily svazy 
angloamerických letadel provádějících bombardování měst v horním Slezku. 

str. 100 

Motory letadel rozechvívaly zemi, bylo jich celé stovky. Nechávaly za sebou bílé pásy a k zemi se snášely 
chomáčky staniolu, aby rušily případné německé radary. Jednou dopadla u obce prázdná nádrž od benzinu. Než se zjistilo 
o co vlastně jde, vyvolalo to značný rozruch. Německé letky dislokované na našem území jako by se bály vzlétnout 
a postavit se jim na odpor. Přeletující svazy si brzy zvykly na to že, německá letadla se neodvažují vzlétnout a podcenili 
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 svou bezpečnost. Byli jí takoví fašisté, kterým to jedno nebylo a chtěli pošramocenou pověst letectva napravit. Toho rána 
29. srpna 1944, jako jindy startovala z letecké základny jihoitalského města Bari angloamerická letadla k obvyklým 
náletům. V 500 odstartovaly těžké bombardéry Liberátory, Stirlingy a B-17. V 510 pak doprovodné stíhačky Lightningy 
značně rychlejší. Na tento den, kdy byla obloha pod mrakem čekal major Mitlbach, který vypracoval plán přepadu 
pod krycím názvem „Poslední růže“. Na letištích Píšťany, Prostějov, Přerov a Olomouc uvedl do pohotovosti 62 stíhačů, 
kdysi obávaných Messerschmittů. Stíhačky spojenců mezi tím dostihly bombardéry někde nad Rakouskem. Ve vzduchu 
nebyl žádný nepřátelský letoun, tak eskadra stíhačů letěla napřed. Nad naším územím se rozdíl mezi bombardéry a stíhači 
značně zvětšil. To byla pravá chvíle pro mj. Mittlbacha. Dal povel ke startu. Pod mrakem, nepozorovaně, blížili se 
k bombardovacímu svazu. V rozhodné chvíli proletěli mraky a nastal boj. 
 

 
str. 101 

 
Němci pálili ze všech palubních zbraní. Umírali první lidé, hořely první letadla, obloha se plnila padáky. 

Bombardéry se bránily palbou střelců a zoufale volali SOS. Don Pageta, velitel eskadry stíhačů dal pokyn „zpátky“. 
Mnoho letadel bylo v plamenech, když se objevily Lajtingy. Jejich silnější radiostanice rušily dorozumívání. Karta 
se obrátila. Němci měli vystříleno mnoho nábojů. Mitlbach velel zpátky na základnu. Jednička na jeho stroji 
prozrazovala, že se jedná o fašistické eso. Dva američtí piloti si jej vzali do práce. Snažil se uniknout střemhlavým letem, 
až by se málem zapíchl do země. Přízemním letem se dostal až do Kunovic, kde se zabil při přistávání. Nad Vizovicemi 
v místech přejezdu přes Barák se zapíchla německá stíhačka do země. Místo je dobře viditelné z naší obce. Poměr 
sestřelených letadel byl nepříznivý pro spojence. Jeden ze sestřelených padal na naši obec. Duralové úlomky letounu 
padaly na Zádraží. Pojednou se pilotovi podařilo srovnat hořící stroj a klouzavým letem se přenesl přes Skalka 
nad Kašavu, kde letoun ve vzduchu explodoval. Motor a tři členové posádky dopadli na jižní stráň po levé straně lesíka 
Chocholačky. Trosky letadla dopadly až na katastr obce Vlčková. Byli to letci Wiliam Balboch, Maurice L. Nelson 
a Josef M. Lazetta. Po válce byli exhumováni a převezeni do vlasti. 
 
 

str. 102 
 

Po válce si k Rudimovy přijela pro seržanta  Mauricela jeho žena Simonela, která v osudný den bitvy čekala dítě. 
Bal z Minesoty v USA, jeho bratr u Casablanky. Ve Slušovicích nechal mj. Aztner naházet 28 letců do společné jámy. 
U Napajedel horlivý fašista postřílel 9 letců, kteří se vzdávali. Výčet všech obětí není ani zdaleka úplný, stejně počet 
sestřelených letadel. Přesto nám dává možnost nahlédnout, nebo si připomenout hrůzy války. Tehdy nad naším územím 
umírali lidé ze vzdálených končin, které sem zavál osud.  

 
Maďaři 
 

Na konci roku 1944 byly do naší obce dislokovány maďarské vojenské oddíly bojující po boku německé armády. 
Zřejmě v té době již nespolehlivé vojáky takto izolovali od fronty. Za hospodou byla umístněna baterie těžkých houfnic, 
tažených koňským spřežením. Vojáci byli ubytováni po domech, chovali se slušně a vcelku sympatizovali s občany. 
 
Přepadení trénu 
  

Z jara kdy se neodvratně blížila fronta a očekával se útok na masiv Vizovických hor z Pováží, ustupovaly německé 
vojenské jednotky směrem na západ. Přes naši obec směrem na Lukov a Fryšták. Ustupující vojáci nutili sedláky, 
aby je odváželi na vozech několik km. Při jednom takovém přesunu německého trénu byl i místní sedlák Eduard Grégr. 
Když dorazil do Lukovečka, byla krátká zastávka. Místní učitelka jej upozornila, že cestou na Přílepy bude trén partyzány 
přepaden. E. Grégr se ke svému vozu nevrátil a tím si zachránil život. Trén byl skutečně přepaden. Později pak dostal 
i své koně. 
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„Obec Hrobice – KRONIKA – osada Nové Dvory" (strany 98 až 102), Přepis těchto stránek je doslovný. 
V příštím zpravodaji budu ve výpisech z kroniky pokračovat - Zdeněk Kužela 

 



HASIČSKÁ SEZÓNA 2024 
 

Hasičská sezóna 2024 z pohledu družstva žen, 
pro nás začala úspěšně 1. května v Trnavě, kde jsme 
obsadily 3. místo; sice s výsledným časem 23:35, 
ale na pravém terči Nikči svítilo 17,77, což pro nás byl 
zatím nejlepší sestřik a vypadalo to, že bychom mohly tuto 
sezónu zazářit. No, moc se to nepovedlo. Už druhým rokem 
jsme se účastnily Zlínské ligy požárního sportu, kde naše 
výsledky byly jak na horské dráze. První kolo pořádali 
hasiči z Rackové a my se tam umístily s časem 22:09 
na 7. místě. Všechny výsledky tu zmiňovat nebudeme, 

protože by to bylo na dlouho - ve zkratce, sem tam nějaká 
17-18, někdy zase 20. Náš největší úspěch byl opět 
v Trnavě na Zlínské lize, kde jsme se s časem 17,85 
umístily na krásném 4. místě. Nějakým způsobem při nás 
štěstí ale stálo a v celkovém bodování jsme se na lize 
umístily v top 10.  

Co ale určitě stojí za zmínku je vítězství na okrskové 
soutěži na Veselé a následný postup na okresní kolo 
v  Hulíně, kde jsme měly náš premiérový start 
na postupových soutěžích. Skrz špatné počasí se však 

běžely pouze útoky a nám se podařilo 2. místem vybojovat 
postup na krajské kolo konané opět v Hulíně. Tam už jsme 
běžely všechny disciplíny - stovky, štafety a útoky. Dalo se 
čekat, že z toho postup na republiku nebude, popraly jsme 
se s tím jak jsme mohly, ale skončily  jsme až na 5. místě. 
Třeba to příští rok bude lepší. Chválíme tímto naše muže, 
kteří se umístili na nádherném 2. místě, stejně tak jako 
na okresu a náš dorostenec David Červenka se umístnil 
v běhu na 100m s překážkami také na krásném 2. místě. 

Mimo zmíněnou ligu a postupové soutěže jsme taky 

zavítaly na pohárové soutěže v našem okrsku i jinde, 
na pohárovce na Veselé jsme byly na 2. místě, v Leskovci 
na noční také 2. místo. I přes velký vítr jsme na naší soutěži 
skončily na 3. místě, v Neubuzi jsme to vyhrály a na Vše-
mině také 3. místo.  

Ještě bych se zmínila o úspěchu našich mužů a žen 
nad 35 let, kteří se zúčastnili pohárovky na Březové, 
kde opět zvítězili. 

Letošní sezóna pro nás byla náročná, jelikož jsme 
určitě měly na přední příčky, ale bohužel se to zatím 
nepovedlo. To nás ale nezastaví a už netrpělivě vyhlížíme 
další sezónu.  

Radka Červenková a kolektiv 
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ZE  ZÁPISŮ  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE  
 
 

3/2024 - 10. 7. 2024  
 
K bodu 1 
Starosta obce seznámil zastupitele s návrhem na úpravu dosavadní směrnice o zadávání veřejných zakázek z roku 2016, 
kterou má obec doposud. Ta již neodpovídala dnešnímu zákonu a nařízení. Upravená směrnice je dle platné legislativy -  
„Směrnice pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu obce Hrobice“ 
Usnesení č.1/3/2024 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) „Směrnice pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu obce Hrobice“ 
 
K bodu 2 
a)  
Starosta obce informoval zastupitele s ukončenou akcí – oprava uličky „Gargulákové“. Realizace proběhla v měsíci květnu, 
celkové náklady činily 1.172.495,71Kč, opravu realizovala firma PORR a.s.. Zmínil, že byly v průběhu akce řešeny nějaké 
vícepráce (větší vrstva podkladu, samotná výše vrstvy obalovaného materiálu, šachty, přípojka vody atd). Tím se celkové náklady 
vyšplhaly výše. Pan Červenka zmínil, že vyšší vrstva podkladu byla jen v některých místech a proto se obává, aby v budoucnu 
nebyla komunikace poškozena těžkými dopravními auty. Od opravy komunikace se začaly svážet popelnice k hlavní cestě, 
tak aby se zabránilo vjíždění těžkého vozidla do této  a vedlejší uličky. 
b) 
Starosta obce informoval zastupitele s ukončenou akcí – „přístavba v areálu na Dubíčku“. Akce byla realizována taktéž v měsíci 
květnu, celkové náklady dosáhly 1.325.561,18Kč, přístavbu realizovala firma H+M s.r.o. Pan starosta zmínil, že by rád zakoupil 
ochranou plachtu proti větru a průvanu na zmiňovanou přístavbu pergoly. V chladnějším počasí je zde velký průvan. Nechal si 
vypracovat cenové nabídky a posléze vybrat firmu. Paní Eva Krmášková zmínila, že by bylo vhodné postavit na Dubíčku místnost 
pro vnitřní užívání a né pořád jen lepit různými věcmi tento areál. V obci není žádná vyhovující společenská místnost. Ta stávající 
v budově OÚ není bezbariérová a navíc je neustále zakouřené schodiště místními nájemníky. 
c) 
Dále pan starosta zmínil, že se začalo pracovat na opravě dětského hřiště v MŠ. Zde byl zdemolován nevyhovující altán, hrací 
prvky – vláček. Na místě bude vyrovnán povrch pro další prvky, které zde firma Dřevoartikl s.r.o. bude v průběhu měsíce srpna 
instalovat. 
d) 
Pan zastupitel Pavel Červenka vznesl dotaz, jak pokračuje spor mezi mateřskou školkou a stěžovateli paní Jurákovou a panem 
Kholechekem. Pan starosta informoval, že se uskutečnila v půlce června za přítomnosti obou právních zástupců schůzka obou 
klientů. 
e) 
Pan Pavel Červenka otevřel téma budoucího místa pro výstavbu obecní ČOV. Navrhl, aby na příští zastupitelstvo byl pozván 
majitel pozemku a bylo zahájeno jednání o případném odkoupení. 
f) 
Dále se pan Červenka zeptal, jak pokračuje koupě RD Flórovo, řešeno na jednom z minulých ZO. Pan starosta informoval, že RD 
Flórovo je již v majetku obce od června 2024, bývalým majitelem byly předány klíče od nemovitosti, přepsána elektrická energie 
na obec. Dále pan Pavel Červenka zmínil, aby byly zahájeny přípravy na demolici objektu, demoliční příkaz a samotná realizace. 
Pan starosta souhlasil. Dále při tomto tématu pan Zdeněk Kužela zmínil, aby se na pozemku zachovaly všechny přípojky pro další 
využití (elektrická energie, voda a plyn). Dále bylo řešeno, že bude potřeba nechat udělat překlad stávajícího elektrického sloupu, 
tak, aby v budoucnu mohla být ulička rozšířena. 
g) 
Pan Pavel Červenka zmínil odstavený vrak bez SPZ u areálu na Dubíčku. Pan starosta informoval, že chtěl již 2x mluvit 
s majitelem vraku o jeho odstranění, ale bohužel ho nezastihl. 
h) 
Paní Eva Krmášková zmínila již několikrát řešené vánoční osvětlení v obci Hrobice. Dotazovala se, jaké bylo vybráno, 
na které sloupy bude instalováno, cena a termín. Pan místostarosta si vzal slovo a informoval, že již se výběrem zabýval a že ještě 
řeší nejvhodnější technické možnosti uchycení ozdob. Poté budou ozdoby vybrány a zakoupeny, tak aby na letošní advent 
již zdobily obec. 
i) 
Paní Ludmila Červenková zmínila, že odpadkové koše na dětském hřišti nemají poklop a v případě deště se v nich drží voda. Bylo 
navrhnuto provrtání otvorů ve spodní části nebo zakoupeno krytí. 
j) 
Dále pan Josef Škubica zmínil, že koš u kaple je již v dezolátním stavu a je potřeba objednat nový. 
k) 
Pan Petr Kopřiva zmínil nevyhovující zrcadlo při výjezdu z uličky „u kaple“. Zrcadlo je již staré a jde v něm špatně vidět. 
Také bylo zmíněno zrcadlo u zbrojnice. Pan starosta slíbil, že to posoudí a případně budou objednány a instalovány nové zrcadla 
dle potřeby. 
 

ZO vzalo na vědomí 



 

 ✦ 9.listopadu – Setkání starších spoluobčanů       ✦ 5.prosince – Rozsvěcování vánočního stromečku + Mikuláš 
 ✦ 14.prosince – Výroční valná hromada SDH Hrobice 
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PŘIPRAVOVANÉ AKCE  

Upozornění: Kdo nechce být uváděn ve společenské 
rubrice, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě. 

Naši jubilanti listopad – prosinec 2024 
 

Mašláň Bohumi l   83 let 
Březík Václav    83 let 
Mudříková Josefa    81 let 
Nedbálková Marie    81 let 
Kratochvílová Emílie    80 let 
Křen Miloslav     80 let 
Leschingerová Miroslava   75 let 
Janišová Eva     65 let 
Škubica Josef     65 let 
 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme 
 

Občané nově přihlášení k trvalému pobytu 
 

Podešvová Aneta   Fišnar Jiří  
Fišnarová Renata   Fišnar Ladislav  
Hamšíková Milada   Sivák David 

Úmrtí 
 

Bursa Ladislav  
 

Čest jeho památce 
 

Občané odhlášení z trvalého pobytu 
 

Pospíšilík Tomáš   Konečná Ludmila 
Šumšalová Žaneta 
 


